
Sneider Tamás
országgyű lési képviselő

._ ., ;zau. iyí4iít:,

,

Hivatala

~í'C~CIíútl~ y '~liíl . "i J 2/i ta

Érkezet t . 2015 J0N 1 2.

Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak,

az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgy ű lésrő l szóló 2012 . év i
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Ember i
Erőforrások Minisztériumát vezet ő miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezet őjéhez

„Igazságos-e a családtámogatási rendszer?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy hozzám érkezett, gyermekes édesanya csalódott levelét szeretném Önnek eljuttatni anna k

érdekében, hogy felhívjam a figyelmet arra, milyen helyzetbe kerülhet ma hazánkban egy

munkabérbő l élő , adófizető , gyermeket vállaló család .

„ Tisztelet Képviselő Úr!

2015. január 17-én szültem . Sajnos táppénzes állományban voltam már 2014 . szeptember 1 -

jétől, mert veszélyes munkakörben, műszakos munkarendben dolgozom . A vállalatnál nem

kértem — és nem is tudtam elfogadni — olyan munkarendet és beosztást, ami megfelelt volna a

terhességemhez. Ennek okai, hogy sajnos a keresetemből számolt táppénz majdnem

ugyanannyi volt, mint amennyit a délelőttös munkakörben kaptam volna, így táppénzr e

mentem, hisz könnyebb volt a vizsgálatokra is eljárni, és mivel már a pocakom miatt üln i

sokáig nem bírtam, így kényelmesebb is volt . Az akkori szabályoknak megfelel ően azzal

számoltam, hogy a szülést megelőző év átlagbéréből számolják majd a terhességi-

gyermekágyi segély. Csakhogy 2015 januárjában megváltoztatták a nevét Csecsem őgondozás i

díjra, és az elbírálást is változott. Most már jövedelem alapján számolják a 70%-ot, de ezt



nem vehetik nálam a számítás alapjának, hiszen táppénzen voltam . Ráadásul még

munkahelyváltásom is volt abban az időszakban, de biztosításom folyamatos volt .

Sajnos az új szabályozás értelmében számításaim alapján körülbelül havi 50 .000 forinttal

kevesebbre jön ki a nekem járó juttatás .

Az lenne a kérdésem, hogy kihez lehet fordulni ezzel, mert a munka törvénykönyve szerint ,

nem lehet műszakba járni terhesen – igaz, biztosítani kell másik pozíciót –, de mi történik, h a

nem tudnak, és táppénzre kényszerül az illető? Ezekben az esetekben automatikusan elesik a

gyermeket vállaló a neki járó jövedelemből számolt 70%tól? Sajnos nem egyedi, hogy valak i

olyan veszélyes munkakörben dolgozik, amelyben nem lehet állapotosan dolgozni és ne m

tudnak neki másik beosztást felajánlani . Van, aki egészségügyi okok miatt els ő pillanattó l

kezdve táppénzre kényszerül (magas vérnyomás, méhlepény leválása. . .) . Ezek mind önhibán

kívüli tényezők, amelyek károsak a magzatra és az anyára is . Emiatt nem dolgozhat a

terhesség 7. hónapjáig, és elesik attól a lehetőségtől, hogy amiért előtte megdolgozott, abból

számolják a juttatást.

Ezek szerint a 7. hónapig kellene dolgoznia minden állapotos nőnek, aki szeretné, ha az előtt e

már bedolgozott jövedelme alapján számolják ki a juttatást, ne a minimálbér alapján, amit a z

is megkap, aki nem dolgozott annyiért, vagy csak éppen megvan a jogosultsághoz szüksége s

éppen bedolgozott munkaideje ?

Ez a módosítás nem életszer ű. Így sok nő elesik több tízezer forinttól, vagy rákényszeríti k

arra, hogy saját- és a magzat egészségét is figyelmen kívül hagyva vagy veszélyeztetve

dolgozzon .

Ez sajnos nem családbarát megoldás, hiszen a gyermekvállalás eleve többlet kiadással jár egy

család részére, nyilván fel kell készülni a gyermekvállalásra, de eddig azt hallottam a

híradókból, hogy támogatni kell a családalapítást. Sajnos ezzel a módosítással nem éppe n

sikerült.

Szeretnék még gyermekeket vállalni, de így elgondolkodtam rajta, hogy tudnék-e még eg y

gyermekről gondoskodni, mert sajnos a mai világban meg kell nézni azt is, hogy miből tudom

eltartani azt a gyermeket.

Üdvözlettel. Egy elkeseredett édesanya"



Tisztelt Miniszter Úr!

A levél önmagáért beszél, és sajnos ugyan ez a helyzet a gyermekgondozási díjnál is . Éppen

ezért a következő kérdésekre kérnék Öntő l választ :

- Igazságosnak találja-e azt, hogy azok a családok, akik egyébként munkajövedelemb ő l

élnek és a gyermekvállalással önhibájukon kívül ilyen helyzetbe kerülnek, ugyananny i

juttatást kapnak, mint azok, akik egyáltalán nem dolgoznak, nem fizetnek adót é s

társadalombiztosítást?

- Tervezik-e a családok támogatását felülvizsgálni és életszerűbbé tenni?

Gondoltak-e már arra, hogy megvizsgálják az egy sávos biztosítási jogviszony

beszámításának a lehetőségét?

Ön mit tanácsol a hasonló élethelyzetben lévő kismamáknak?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2015 . június 12 .

Tisztelettel,

. . . . . . . . . . . . . . . . . .
Sneider Tamás

Jobbik Magyarországért Mozgalom


	page 1
	page 2
	page 3

